

# 陳樹渠紀念中學

## Chan Shu Kui Memorial School

學校通告編號：S23/24 – 002B

2023 至 2024 年度 **中五** 選科表格

**(I) 注意事項：**

1. 學生必須修讀四個核心科目（中文、英文、數學、公民與社會發展）及其他學習經歷課程（體育、音樂、視藝）
2. 除此以外，中五學生必須選修**兩個**學科。（一般大學收生：4 個核心科目+2 個選修科目）
3. 學生亦可因應本身的學習能力及興趣而選修第三個學科（數延單元二），**選修條件為中、英、數三科均及格**
4. 校方主要參考學生學業成績，及各科修讀人數而決定其選修科的科目
5. **此申請表須交家長簽署**，學生作抉擇前，須諮詢家長意見，一經填報，不可修改

**(II) 選科辦法：**

1. 請於「第一科選修科」及「第二科選修科」之中，**各選出一項**作為你的志願組合，並於下列項目(III)的表格中填寫代碼和科目名稱
2. 請務必填滿 5 個不盡相同的志願，以便編配適合的科目
3. 可選修(或不選)第三科選修科目，**惟請注意報讀準則**
4. 本校部分學科設英文試卷，**上課授課語言以中文為主**。學生可選用中文／英文課本，並在測驗及考試時選擇以中文／英文作答，報考公開試時亦必須選用同一語言

代碼	第一科選修科	代碼	第二科選修科	代碼	第三科選修科
A	企業、會計及財務概論 【選修：會計】（中文）	1	化學【選修：工業化學、分析化學】（中文或英文）	Z	數學延伸課程（單元二） （中文或英文）
B	生物【選修：應用生態學、人體生理學】（中文或英文）	2	中國歷史【選修：制度與政治演變】（中文）		
C	歷史（中文或英文）	3	經濟【選修：簡單壟斷定價、價格分歧、反競爭行為及競爭政策】（中文）		
D	物理【選修：醫學物理、能量與能源的使用】（中文或英文）	4	地理【選修：動態的地球、珠江三角洲區域研究】（中文）		
E	旅遊與款待（中文）	5	資訊及通訊科技【選修：AC】（中文）		
		6	視覺藝術【選修：視覺形式表達主題】（中文或英文）		

有關各科目之課程內容、評估方法等，可瀏覽教育局網頁：<https://334.edb.hkedcity.net/new/tc/curriculum.php>

**(III) 選修科志願組合及選擇修讀語言（學生與家長商討後填寫）請用原子筆將○塗黑以示選擇：**

選修組合例子 1：	B1	生物○中文●英文 + 化學○中文●英文					
選修組合例子 2：	C2	歷史●中文○英文 + 中國歷史					
選擇	代碼	第一科選修科目	學習教材及試卷語言		第二科選修科目	學習教材及試卷語言	
請選出第 1 志願組合：			○中文	○英文		○中文	○英文
請選出第 2 志願組合：			○中文	○英文		○中文	○英文
請選出第 3 志願組合：			○中文	○英文		○中文	○英文
請選出第 4 志願組合：			○中文	○英文		○中文	○英文
請選出第 5 志願組合：			○中文	○英文		○中文	○英文
第三科選修科目(選修條件為中、英、數三科均及格)：		數學延伸課程（單元二） □ ○中文○英文					
學習教材及試卷語言		公民與社會發展：○中文○英文			數學：○中文○英文		
學生姓名：_____ 班別/班號：_____			家長姓名：_____				
聯絡電話：_____			簽署：_____		日期：_____		

# 陳樹渠紀念中學

## Chan Shu Kui Memorial School

Circular no : S23/24 – 002B

2023-2024 S.5 Elective Subject Selection Form

**(I) Points to Note:**

- Students have to study 4 Core Subjects (Chinese Language, English Language, Mathematics and Citizenship and Social Development) and Other Learning Experiences (Physical Education, Music and Visual Arts).
- In addition, students have to study **two** elective subjects. (Basic university admission criterion: 4 core subjects + 2 elective subjects)
- Students may also consider their own learning ability and interest to choose the third elective subject (Mathematics Extended Part Module 2). **Only students who pass Chinese, English, and Mathematics, or have outstanding performance in sports will be considered.**
- The decision of elective subject enrollment will be based on students' academic performance and the distribution of students' choices.
- This form must be signed by parents. Student must consult their parents** before making the decision. Changes are not allowed once the form is submitted.

**(II) Selection of Elective Subjects:**

- You should choose one elective subject each from the "First Elective" and "Second Elective" columns. Write the code and name of the elective subjects of your choice in the table in Section (III).
- You must fill in 5 different combinations of elective subjects.
- Pay attention to the application criteria** before you choose the third elective subject.
- English version of examination papers is available for some subjects. **Teachers will mainly be using Chinese in class.** Students can use Chinese or English textbooks, and choose either language for tests and examinations. But students must choose the same language when enrolling in public examinations.

Code	First Elective	Code	Second Elective	Code	Third Elective
A	Business, Accounting and Financial Studies (Elective: Accounting) (Chinese)	1	Chemistry (Elective: Industrial Chemistry, Analytical Chemistry) (Chinese/ English)	Z	Mathematics Extended Part (M2) (Chinese/ English)
		2	Chinese History (Elective: Instructional and political evolution) (Chinese)		
B	Biology (Elective: Applied Ecology, Human Physiology) (Chinese/ English)	3	Economics (Elective: Simple Monopoly Pricing, Price Discrimination, Anti-competitive Behaviours and Competition Policy) (Chinese)		
C	History (Chinese/ English)	4	Geography (Elective: Dynamic Earth, Regional Study of Pearl River Delta) (Chinese)		
D	Physics (Elective: Medical Physics, Energy and Use of Energy) (Chinese/ English)	5	Information and Communication Technology (Elective: AC) (Chinese)		
E	Tourism and Hospitality Studies (Chinese)	6	Visual Arts (Elective: Visual Presentation of a Theme) (Chinese/ English)		

For the content of curriculum and assessment methods of each subject, please refer to the website of EDB:

<https://334.edb.hkedcity.net/new/en/curriculum.php>

**(III) Combinations of Electives & Language used in Examination Papers (Students must consult their parents before filling in the table)**

**Blacken the circle of your choice with a pen:**

Elective Combination (Example 1) :	B1	Biology <input type="radio"/> Chinese <input checked="" type="radio"/> English + Chemistry <input type="radio"/> Chinese <input checked="" type="radio"/> English			
Elective Combination (Example 2) :	C2	History <input checked="" type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English + Chinese History			
Option	Code	First Elective	Textbooks & Examination Papers Language	Second Elective	Textbooks & Examination Papers Language
1 <sup>st</sup> Priority of Combination :			<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English		<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English
2 <sup>nd</sup> Priority of Combination :			<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English		<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English
3 <sup>rd</sup> Priority of Combination :			<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English		<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English
4 <sup>th</sup> Priority of Combination :			<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English		<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English
5 <sup>th</sup> Priority of Combination :			<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English		<input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English
Third Elective (Only students who pass Chinese, English, and Mathematics.):		Mathematics Extended Part (M2) <input type="checkbox"/> ( <input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English)			
Textbooks & Examination Papers Language:		Citizenship and Social Development <input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English		Mathematics <input type="radio"/> Chinese <input type="radio"/> English	
Name of Student : _____			Name of Parent : _____		
Class / Class no. : _____ Tel. : _____			Signature : _____		
			Date : _____		